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V teh predvolilnih dneh vam želim pred-
staviti najpomembnejše dosežke naše 

vlade, še posebno na področjih, za katera je 
prevzela odgovornost naša Nova Slovenija. 
Vabim vas, da si to številko v miru preberete, 
jo ponudite tudi drugim in se z njimi pogo-
vorite o tej ali oni točki. Volitve so najpo-
membnejše državljansko dejanje, na katerega 
se najbolje pripravimo s študijem preteklih 
dosežkov kandidatov in njihovih programov. 
Volimo namreč značajne, poštene in sposob-
ne ljudi, ki bodo odločali o našem blagostanju 
in varnosti, ne ljudi, ki znajo dobro nastopati 
pred televizijskimi kamerami. 

Nova Slovenija je v politiko stopila z zavezo 
»Beseda velja!« Leta 2004 smo obljubili, da bo 
Slovenija pod našim vodstvom boljša dežela. 
To obljubo smo izpolnili. Na straneh Ogleda-
la so predstavljeni konkretni dosežki naših 
ministrov in vlade. Te pridobitve so zasluga 
trdega dela naših poslancev, ministrov in 
njihovih sodelavcev.

Slovenija je danes bolj pravična država, kot 
je bila pred štirimi leti. Denacio nalizacija je 
tako rekoč zaključena. Krivično pobitim žr-
tvam revolucije smo dali ime z izdajo mrliških 

listov. Zmanjšali smo število sodnih zaostan-
kov, spodbudili izvensodno poravnavo sporov 
in zakonsko zaščitili šibkejše ljudi, na primer 
mlade ženske, da se jim ni potrebno bati za 
službo, če bi zanosile. Zmanjšali smo notar-
ske tarife in spodbudili odvetnike, da čim 
hitreje opravijo svoje delo. Nova Slovenija je 
dosegla, da so poravnane pretekle krivice 
in da boste v prihodnje porabili manj časa 
in denarja, ko boste svojo pravico iskali na 
sodišču!

Naša davčna in fiskalna politika je Slovenijo 
popeljala v obdobje visoke gospodarske rasti. 
Rezultat tega je več delovnih mest in boljše 
plače. Z zmanjšanjem proračunske porabe, 
odpravo določenih davkov in štipendijami za 
tehniški in naravoslovni študij smo zagotovili 
ne le boljše gospodarske razmere danes, 
ampak tudi višjo minimalno plačo, otroške 
dodatke, brezplačen topel obrok za srednje-
šolce, nižje stroške za vrtce, višje pokojnine - 
danes in v prihodnjih letih. To nam priznavajo 
- žal predvsem tuje - inštitucije, pa tudi sindi-
kati in še marsikdo doma. Od Nove Slovenije 
ne pričakujte nerealnih obljub in rešitev za 
leto ali dve. Mi delamo, da bo vaše delovno 

mesto ostalo odprto in da se bo plača dvi-
govala; da bo vaša pokojnina rasla tako, 
kot je od leta 2005 naprej; da vam otroci 
ne bodo v breme, ampak v veselje.

Naše delo črpa moč iz vrednot evropske, 
krščanske civilizacije. Z vstopom v Evropsko 
Unijo in sprejemom skupne valute evra smo 
dokončno zapustili senco komunistične dikta-
ture in balkanskega politikantstva. Od sedaj 
naprej naj velja, da bo pošteno delo spošto-
vano in dobro plačano, da bo vsado lahko 
dostojno živel, da bo Slovenec gospodar 
na svoji zemlji in da smo vsi enakopravni 
člani svoje državne skupnosti. 

Ponosni smo na te do sež ke. Podprite nas, 
da bomo lahko nadaljevali začeto delo!

Vsega tega ne bi bilo, če v vladi ne bi bilo 
Nove Slovenije. Hvala vam za zaupanje in 
podporo v preteklosti. Trdno upam, da nam 
boste tudi tokrat zaupali svoj glas. Brez vaše-
ga glasu ni trdne Nove Slovenije. Brez trdne 
in močne Nove Slovenije bodo v državnem 
zboru in ministrstvih sedeli ljudje, ki bodo 
Slovenijo peljali po drugačni poti kot mi.

dr. Lovro Šturm

Spoštovani 

prijatelji 

Slovenije!
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To pa seveda ne pomeni, 
da nas ne skrbi domače 
stanje, saj je slovenska infla-
cija svojevrsten fenomen! 
Izračunavanje stopnje infla-
cije poteka na podlagi tako 
imenovane košarice dobrin, 
kamor spadajo na primer 
cene stanovanj, hrane, po-
gonskih in drugih goriv …

Težava slovenske košarice 
je v nadpovprečnem deležu 
goriv, ki v članicah Evropske 
unije povprečno zavzema 
5,1% delež, v Sloveniji pa 
kar 8,9% delež. Cena nafte 
na svetovnih trgih se je v 
zadnjem letu zvišala za več 
kot 50%.

K višji inflaciji v svetovnem 
merilu je prispevala rast cen 
hrane na svetovnih trgih. 
Slovenija odvisna od uvoza 
hrane, saj polovico hrane, ki 
jo porabimo, uvozimo.

Pa se je kljub temu hrana 
pri nas bolj podražila kot na 
primer v Nemčiji … Res je, 
kupci to občutimo vsa-
kodnevno. Medtem ko so 

trgovci v nekaterih drugih 
državah izkazali kanček soci-
alnega čuta in so svoje marže 
zmanjšali, so se marže pri nas 
še dvignile – tako je kupca 
prizadelo tako zvišanje cene 
izdelka kot dvig marže.

V okolju, kjer je veliko 
ponudnikov in je konkurenca 
huda, se kaj takšnega težko 
zgodi. Pri nas pa večino 
tržišča obvladujejo trije veliki 
trgovci, zato ne izključuje-
mo niti možnosti, da gre pri 
povišanju marž za kartelne 
dogovore. 

Slovenijo inflacija zaradi 
majhnosti in odvisnosti od 
surovin, prizadene bolj kot 
večje države, vseeno pa 
obstajajo ukrepi, kako jo 
zmanjšati – predvsem tisti 
del, ki je posledica notranjih 
težav.

Nujno je nadaljevati s 
proticiklično fiskalno politiko. 
Kljub nekaterim zavajajočim 
trditvam nekaterih samoo-
klicanih ekonomistov, zadnji 
primer je Borut Pahor v 

oddaji Tarča, je bila fiskalna 
politika proticiklično narav-
nana že doslej. 

Dobro je, da je vlada 
uvedla draginjski dodatek in 
da je ministrstvo za finance 
zvišalo splošno davčno 
olajšavo. Vendar morajo biti 
nadaljnji ukrepi bolj dolgo-
ročni. 

Slovenci veliko premalo 
koristimo javni prevoz. Je pa 

res, da ga moramo izbolj-
šati! V NSi se zavzemamo 
za izboljšanje železniške 
infrastrukture. Podpiramo 
nadaljnje sofinanciranje 
nadomeščanja fosilnih goriv 
z ekološko bolj sprejemljivimi 
in čistejšimi viri energije. Na 
področju ogrevanja imamo 
tukaj v mislih biomaso, zato 
bomo še naprej podpirali 
razpise, ki sofinancirajo 
uvajanje biomase. Če bi nam 
uspelo zmanjšati vse vrste 
porabe fosilnih goriv, bi se 
zmanjšal njihov delež v koša-
rici dobrin, kar bi pozitivno 
vplivalo na inflacijo. Seveda 
pa z ekološkega vidika tudi 
na okolje!

Zavzemamo se tudi za 
spremembe v slovenskem 
kmetijstvu, ki bi omogočile 
večjo proizvodnjo zdrave 
hrane, kmetu pa pošteno 
plačilo za njegovo delo. 

Vsekakor pa nas veseli, 
da so se v tem mandatu 
prebudile ustanove kot je 
Urad za varstvo konkurence. 
Zaspanost takšnih ustanov 
je v preteklosti povzročila 
veliko škode, ki se danes kaže 
v pomanjkanju konkurence. 
Delo teh institucij mora biti 
učinkovito.

Težava sloven
ske košarice je 
v nad povpreč
nem deležu 
goriv, ki v 
članicah  
Evropske unije 
povprečno 
zavzema 
5,1% delež, v 
Sloveniji pa kar 
8,9% delež. 

Kaj storiti za zmanjšanje inflacije?
Če se je še prej nekaj meseci ugotavljalo, kaj neki je narobe s slovensko fiskalno politiko, da povzroča viso-
ko inflacijo, postaja jasno, da je inflacija svetovni problem. Evroobmočje beleži najvišjo stopnjo inflacije vse 
od uvedbe skupne valute, v državah članicah EU, ki evra še niso prevzele, pa je stopnja inflacije še višja.
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Medtem ko je bila velikost 
davčne obremenitve plač v 
letu 2005 posledica davč-
ne reforme Ropove vlade, 
je gospodarstvo z refor-
mo Andreja Bajuka veliko 
pridobilo. Leta 2006 se je 
začel postopno zniževati 
močno progresivni davek 
na izplačane plače, ki bo do-
končno odpravljen v začetku 
prihodnjega leta. Z začetkom 
leta 2007 je začela veljati 
še dohodninska reforma, ki 
temelji na konceptu manjše 
progresivnosti obdavčitve in 
povečanju splošne doho-
dninske olajšave. 

Če za prikaz učinkov 
davčne reforme po letu 
2006 vzamemo davčno 
obremenitev zaposlenega s 
povprečno bruto plačo vidi-
mo, da so leta 2005 skupni 
davki in socialni prispevki 
zavzemali 45,4 odstotka 
skupnih stroškov dela, leta 
2007 pa 43,46 %. Pri davč-
nem razredu nadpovprečno 
produktivnih je prišlo do 
največje davčne razbreme-
nitve, kar je v skladu z idejo 
o inovativni družbi znanja, ki 
je vključena tudi v Lizbonsko 
strategijo. 

V praksi to pomeni nova, 
varna delovna mesta!

Obstaja jasna povezava 
med višino davčne obreme-
nitve plač, zaposlenostjo 
in brezposelnostjo, saj 
davki vplivajo tudi na višino 
skupnih stroškov dela, ti 
pa so pomemben dejavnik 
pri zaposlitvenih odločitvah 
podjetij. Tipičen primer 
je težava izobraženih pri 
iskanju službe. Kot družba, ki 

znanju pripisuje velik pomen, 
vzpodbujamo državljane, naj 
se izobražujejo, študirajo. 
Potem pa ti visoko izobra-
ženi ljudje pridejo na trg 
delovne sile in ugotovijo, 
da je izobrazba lahko celo 
slabost. Ugotovijo, da jih 
delodajalec noče zaposliti, 
ker so - preveč izobraženi!

Visoko kvalificiran delavec, 
ki bi mesečno prejel 3000 € 
plače, namreč delodajalca v 
tujini stane 6000 € mesečno, 
pri nas je to pred odpravo 
davka pomenilo 10.000 €, 
kar si podjetja seveda težko 
privoščijo!

Podatki iz grafa o velikosti 
davčnega primeža za zapo-
slenega s povprečno bruto 

Visoko 
kvalificiran 
delavec, ki bi 
mesečno prejel 
3000 € plače, 
namreč delo
dajalca v tujini 
stane 6000 € 
mesečno, pri 
nas je to pred 
odpravo davka 
pomenilo 
10.000 €, kar 
si podjetja 
seveda težko 
privoščijo!

Vzpodbujali smo in 
bomo podjetnost ljudi in 
gospodarski razvoj Slovenije
Davčni primež v zelo poenostavljeni razlagi pomeni ves denar, ki ga mora delo-
dajalec izplačati na zaposlenega – vključuje plačo, socialne prispevke in davke.

Slabi dve leti po uvedbi 
davčne reforme, ki je 
naletela na zgražanje 
opozicije, kot državljan 
in kot podjetnik ugota-
vljam, da so njeni učinki: 
rekordna gospodarska 
rast, preglednejši davč-
ni postopki, pregledne 
dohodninske olajšave 
za tiste z najnižjimi 
dohodki … S to reformo 
postaja davčna politika 
tudi bolj aktivna, saj 
olajšave v investicije 
usmerja tako, da stimu-
lira naložbe v razvoj in 
znanje ter na ta način 
krepi konkurenčnost 
domačih podjetij na 
svetovnih trgih. Podje-
tniki menimo, da je po-
memben učinek davčne 
reforme predvsem 
manjša obdavčitev dela 
in znižanje stopnje dav-
ka od dobička pravnih 
oseb, ki se postopoma 
zmanjšuje iz 25% na 
20%. Vlada je tudi dr-
žala besedo in je učinke 
davčne reforme sproti 
spremljala in ocenjevala. 
V pomoč k hitrejšemu 
razvoju predvsem 
manjših podjetjih, ki 
zaradi majhnosti težje 
zagotavljajo sredstva 
za raziskave in razvoj in 
zaradi tega niso deležna 
olajšav, ki jih davčna 
zakonodaja v ta namen 
omogoča, je vlada po-
novno uvedla olajšavo 
za investicije.

mag. Stanislav Marhat,  
podjetnik 

Uspešno slovensko podjetje s 5000 zapo-
slenimi (npr. Gorenje), bi davka na izplačane 
plače na primer plačalo 4 milijone evrov. 
Ker se je država temu davku odpovedala, 
bo podjetje lahko ta denar porabilo za 
investicije in razvoj ter tako ohranjalo svojo 
konkurenčnost napram konkurenci, ali pa 
ga morda kot nagrado razdelilo delavcem!

plačo in stopnjo brezposel-
nosti kažejo, da imajo države 
z nižjim davčnim primežem 
praviloma nižjo stopnjo brez-
poselnosti.

Po letu 2006 je sočasno 
z davčno reformo in močno 
gospodarsko konjunkturo 
tudi izrazito upadla naša 
stopnja brezposelnosti, ki 
se je po zadnjih podatkih 
Eurostata februarja letos 
spustila na doslej najnižjo 
raven 4,4 %. Ob začetku 
mandata leta 2004 je bilo 
brezposelnih skoraj 91.000 
ljudi, danes pa jih je le še 
dobrih 60.000.

Odprava davka na izplača-
ne plače je eden največjih 
dosežkov davčne reforme. 
Znižuje stroške dela in 
razbremenjuje podjetja. 
Konkretno bi slovenska 
podjetja letos tega davka 
plačala 876 milijonov, ker pa 
je bil zakon sprejet, bodo 
letos plačala le še 30 % tega 
zneska, prihodnje leto pa bo 
davek dokončno odpravljen. 
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Davčni primež (odstotni delež davkov in prispevkov v stroških dela)

Opomba: davčni primež velja za bruto plačo v višini povprečne bruto plače. Podatki za stopnje
brezposelnosti v Mehiki, Islandiji in Turčiji so iz leta 2006. Vsi drugi podatki so za leto 2007.
Viri: Taxing Wages 2006-2007 (OECD), Eurostat, OECD

Davčni primež in brezposelnost
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DAVČNI PRIMEŽ V LETIH 2005-2007
Delež davkov in socialnih prispevkov v skupnih stroških dela (v%)
    RAZLIKA 2005-2007
VIŠINA BRUTO PLAČE 2005 2006 2007 (v odstotnih točkah)
67% povprečne bruto plače 41,69 41,23 40,95 -0,74
100% povprečne bruto plače 45,40 45,10 43,46 -1,94
167% povprečne bruto plače 52,02 51,36 49,34 -2,68

Mehika
◼ ◼ N. Zelandija

◼ Švica

◼ Islandija

◼ Japonska

◼ ZDA
◼ Danska

◼ Nizozemska

◼ Italija

◼ Slovaška

◼
Portugalska ◼

Madžarska

◼
Avstrija

◼
Norveška

◼
Luksemburg

◼
J. Koreja

◼
Grčija

◼ Belgija
Finska ◼

V. Britanija ◼

Španija
◼

Poljska
◼

Turčija
◼

Irska
◼

Francija
◼

Avstralija        
◼

Nemčija
◼

Švedska ◼
◼ Češka

◼ Kanada

◼ Slovenija
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Naš naslednji korak je zato 
doseči, da vsakdo za svoje 
delo prejme pošteno plačilo. 

Plačna politika se mora 
spremeniti, vendar le tako, 
da rast plač ne bo presega-
la rast produktivnosti, saj 
moramo obdržati konkurenč-
nost našega gospodarstva. 

Da bi torej ohranili konku-
renčnost, delavcem pa za-
gotovili pošteno plačilo, smo 
kot prvi uvedli mehanizem, 
kako med delavce razdeliti 
dobiček. Predlog, ki je v vseh 
prejšnjih vladah romal v koš! 
Govorimo o udeležbi delavcev 
pri dobičku podjetja. 

Podjetja lahko delavcem 
dobiček izplačajo v denarju 
ali v delnicah. Pogajanja 
v nekaterih podjetjih so že 
v sklepni fazi. Delavci lahko 
prva izplačila pričakujejo 
2009/2010.

Res je, da izvajanje zakona 
za podjetja ni zavezujoče. 
Verjamemo pa, da podjetja 
vedo, da je dober delavec le 
zadovoljen delavec. V prime-
ru, da zakon v praksi ne bo 
zadovoljivo zaživel, predla-
gamo višje stopnje obdavči-
tve nagrad vodilnih (tako v 
upravi kot nadzornih svetih) v 
podjetjih, ki dobička ne bi bili 
pripravljeni deliti z delavci.

Osnovno gibalo učinkovi-
tega gospodarskega razvo-
ja je odgovorna zasebna 
pobuda. Vlogo države v go-
spodarstvu vidimo v ustvar-
janju enakih možnosti za vse 
in v doslednem zagovarjanju 
tržnih zakonitosti ob socialni 
regulativi. Nikakor pa ne v 
vlogi lastnika, zato podpiramo 
končanje privatizacije, pri 
čemer je prvi pogoj jasnost 
postopka. Ne želimo, da se po-
novijo situacije iz preteklosti, 

ki so jih posamezniki izkoristili 
za nepošteno pridobitev veli-
kega premoženja.

Lastninjenje ni namenje-
no ustvarjanju tajkunov!

Mi zagovarjamo pravični 
model lastninjenja po vzoru 
Nove KBM, pri kateri smo 
zagotovili največjo mero 
preglednosti ter vsem 
državljanom omogočili enake 
možnosti za nakup delnic in 
tudi udeležbe pri morebi-
tnem dobičku. Tako je več 
tisoč Slovenk in Slovencev 
postalo lastnikov deležev 
NKBM. Namen lastninjenja 

državnih podjetij namreč ni 
v kovanju dobičkov gospo-
darskih ali političnih velja-
kov, ampak iskanje stabilne 

V primeru, 
da podjetja, 
ki poslujejo 
z dobičkom, 
tega presežka 
ne bodo 
pripravljena 
deliti z delavci, 
predlagamo 
višje stopnje 
obdavčitve 
nagrad 
vodilnih (tako 
v upravi kot 
nadzornih 
svetih).

Evropske plače za slovenske delavce!
Čeprav statistika kaže, da Slovenci živimo bolje, pa žal obstaja mnogo takšnih, ki v svojih žepih ne čutijo 
teh ugodnih gospodarskih rezultatov. Ugotavljamo, da delavci še vedno niso nagrajeni za dobro delo, 
tudi če za to obstaja možnost, ki jo gospodarska rast in rast produktivnosti dela omogočata. Denar 
ostaja v rokah lastnikov kapitala in menedžmenta, kar gotovo ne more biti stimulativno, še posebej, če 
se to primerja z velikih nagradah uprav in tudi nadzornih svetov.

Da bi torej ohranili konkurenčnost, delav-
cem pa zagotovili pošteno plačilo, smo 
kot prvi uvedli mehanizem, kako med 
delavce razdeliti dobiček. 

lastniške strukture, ki bo 
omogočala uspešen razvoj 
podjetij tudi v bodoče, brez 
možnosti vplivov trenutnih 
vladajočih struktur na po-
slovne odločitve podjetij, ki 
bi le – tem lahko na dolgi rok 
tudi škodovale.

Podpiramo spodbujanje 
podjetniškega potenciala in 
podjetništvu prijaznejše oko-
lje, zlasti malega in srednjega 
podjetništva in nastanek 
učin   kovitih podjetniških 
inkubatorjev in tehnoloških 
parkov.

Služba za določen čas 
mora omogočati socialno 
varnost in streho nad 
glavo!

Realnost mladih je, da 
jih delodajalci namesto 
za nedoločen, zaposlujejo 
za določen čas. Bistvena 
težava, ki se ob tem pojavi 
je, da mladi težje pridejo do 
stanovanja, ki pa je pogoj, 

da se lahko osamosvojijo in 
ustvarijo družino.

Zato urejamo financira-
nje s pomočjo hipotekarne 
obveznice in hipotekarnega 
kredita. Trenutno smo v fazi 
pogovorov in usklajevanj z 
bankami.

Čeprav se trenutno še 
ne pozna, smo v proračunu 
zagotovili 30 milijonov € 
sredstev, namenjenih Stano-
vanjskemu skladu za izgra-
dnjo neprofitnih stanovanj. 
Ko bodo končani postopki 
pridobivanja dovoljenj, se 
bodo ta stanovanja tudi 
zgradila! Sicer pa moramo 
doseči, da bo sklad deloval 
bolj učinkovito in hitreje. 

Sicer pa menimo, da ni 
pošteno, da se pari, ki še 
nimajo otrok, na razpise 
Stanovanjskega sklada ne 
morejo prijaviti. To določilo 
bomo odpravili!
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Gre za to, da dober gospo-
dar vedno sam najbolje ve, 
kaj je naslednja velika inve-
sticija, ki jo bo izpeljal. V pri-
meru države so to po našem 
mnenju lokalne skupnosti, 
zato smo vedno podprli željo 
ljudi po tem, da sami odloča-
jo o svojem kraju – podprli 
smo torej veliko novih občin, 
ki danes dobro delajo in se 
kraji razvijajo hitreje. To 
je pomembno predvsem 
v predelih Slovenije, ki se 
razvijajo počasneje. Nedopu-
stno je, da ima nekdo, ki se 
rodi na primer v Halozah, že 
v začetku manj možnosti kot 
nekdo iz Ljubljane.

Občinam 179.569.107 € 
več sredstev

Konkretno se to prepri-
čanje pozna v Zakonu o 
financiranju občin. Mini-
strstvo za finance pod 
vodstvom Andreja Bajuka, 
je občinam skupno name-
nila 179.569.107 € dodatnih 
sredstev!

Kaj povečanje sredstev 
pomeni za posamezno 
občino je seveda odvisno od 
projektov, ki v njej potekajo, 
zgolj za ilustracijo pa poda-
tek, da gradnja povprečnega 
doma za starejše stane 6 
milijonov evrov, kar torej 
pomeni, da bi skupaj občine 
s prejetim denarjem lahko 
zgradile 30 takšnih domov ...

Edini, ki ga je zakon raz-
buril je Zoran Jankovič, saj 
je Mestna občina Ljubljana 
dobila nekoliko manj. Kot 
kaže, se mu ne zdi smiselno 
vzpodbujati enakomernega 
razvoja države! 

Raziskave in 
razvoj pomagajo k 
daljnoročnemu uspehu 

mnogi živijo na pragu revšči-
ne, vendar se to pogosto 
dogaja prav zato, ker podje-
tje, v katerem so zaposleni, 
životari na robu propada. 

Mladi službo lažje 
najdejo, če so z 
delodajalci v stiku že 
tekom študija

Brezposelnost ima za 
človeka poleg finančnih tudi 
socialne posledice, v primeru 
mladega, ki išče prvo zaposli-
tev, pa je težava tudi v tem, 
da se zato ne more osamo-
svojiti. Nadaljnji ukrep, ki je bil 
sprejet, da bi mladi čimprej 
našli zaposlitev, je bil projekt 
ministrstva za visoko šolstvo, 
znanost in tehnologijo, ki ga 
vodi Mojca Kucler Dolinar, in 
sicer promocija študija nara-
voslovja, kjer se potrebujejo 
novi, usposobljeni kadri in 
večje povezovanje gospodar-
stva in visokega šolstva, ki na 
eni strani študentom prinaša 

podjetja, delavcem pa 
zagotavljajo zaposlitev

Vzpodbujamo inovativ-
nost. Podjetja, ki izdelujejo 
izdelke z visoko dodano 
vrednostjo so uspešna in 
lahko preživijo na trgu. Tako 
delavcem zagotavljamo 
varno zaposlitev. Pa ne samo 
njim, ampak tudi njihovim 
otrokom! 

Določena sredstva za 
inovacije je država sicer 
ponujala. Vendar deljenje 
denarja na javnih razpisih 
ni enako učinkovito, saj ne 
pokrije vseh podjetij.

Olajšava za raziskave in 
razvoj je danes 20%, za 
ogrožene predele Slovenije 
(BDP za 15% manjši od pov-
prečja) pa 40%. 

Podjetja se tega poslu-
žujejo! Leta 2006 so 103 
podjetja uveljavila 2,7 
milijonov € olajšave s tega 
naslova, lani pa že 164 pod-
jetij 6 milijonov €!

Cilj je gospodarstvo, ki 
bo izplačevalo evropske, 
ne minimalne plače

Razbremenitev podjetij 
glede davkov in uvedba 
novih olajšav pomeni več 
možnosti za vlaganje novega 
kapitala in neposredne nalož-
be v domače gospodarstvo 
ter zmanjšuje možnosti, 
da bodo naši podjetniki 
namesto v Sloveniji, še eno 
tovarno raje zgradili v kateri 
od držav, kjer je obdavčitev 
nižja in bodo lažje uspešno 
delali.

Daljnoročni cilj so namreč 
uspešna podjetja, ki bodo 
delavcem lahko izplačevala 
evropsko primerljive plače, 
deleže dobička …

Žalostne so statistike, da 
kljub velikanskemu napredku, 

praktične izkušnje in stik z 
možnimi delodajalci, gospo-
darstvu pa razvoj.

Sicer pa bo marsikdo lahko 
v prihodnje študiral bližje 
doma. Ustanovljena je bila 
tudi Univerza v Novi Gorici 
in visokošolski zavodi v Novi 
Gorici, Novem mestu, Celju 
in Slovenj Gradcu. Kapacitete 
študentskih domov so se 
povečale za 1400 postelj.

Za kakovostnejši 
visokošolski sistem, 
ki bo odziven na potrebe 
družbenega in gospodar-
skega okolja, ter za odprt 
visokošolski prostor, nas-
tajanje novih kakovostnih 
univerz, ki bodo prinesle 
večjo kvaliteto študijskih 
programov, si bomo v Novi 
Sloveniji prizadevali tudi 
v prihodnjem mandatu. 
Izobraževanje mora svojim 
udeležencem po zaključenem 
šolanju omogočiti uspešen 
vstop na (evropski) trg dela, 
zato je nujno še naprej 
spodbujati povezovanje gos-
podarstva in izobraževanja 
ter stik dijakov/študentov s 
potencialnimi delodajalci že v 
času študija.

Zgolj za 
ilustracijo 
pa podatek, 
da gradnja 
povprečnega 
doma za 
starejše stane 
6 milijonov 
evrov, kar torej 
pomeni, da bi 
skupaj občine 
s prejetim  
denarjem  
lahko zgradile 
30 takšnih 
domov ...

»Nov zakon o finan-
ciranju občin prinaša 
več denarja, s čimer 
smo v osmih občinah 
subregije Obsotelje s 
Kozjanskim zadovoljni. 
Nov zakon nam poleg 
tega omogoča še 
črpanje evropskega 
denarja, za kar imamo 
projekte v večini že 
pripravljene.« 

Martin Mikolič,  
župan občine Rogatec

Čim več pomembnih odločitev mora 
biti sprejetih v lokalnem okolju!
Praksa, po kateri je bila v Ljubljani velika pogača, od katere so rezali občinam, ko 
so jih župani prišli ponižno prositi, se nam zdi zgrešena.
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V NSi smo za prehod na 
neobvezno članstvo v KGZS. 
V tem mandatu smo to že 
večkrat kot edina (!) stranka 
poskusili doseči s spremembo 
zakonodaje. Uspelo nam je 
doseči, da se je dvignil prag 
za obvezno članstvo, popolne 
odprave pa (še) ne. Prepri-
čani smo, da je strah, da to 
pomeni propad zbornice, 
neupravičen.

Merilo je kvaliteta dela, 
in če bo to dobro, bodo 
kmetje imeli interes biti člani 
zbornice.

Služba, ki kmetom pomaga 
pri trženju in promociji 
njihovih pridelkov, mora biti 
neodvisna. Podpirati mora 
lastno iniciativo kmetov, ki 
naj svoje pridelke prodajo s 
čim manjšim številom »posre-
dnikov«. Slovenija trenutno 
uvozi 50% hrane. S primerno 
podporo kmetom, bi lahko 
zagotovili večjo pridelavo 
zdrave domače hrane.

Strokovne službe na po-
dročju kmetijstva je potreb-
no v prihodnje izpostaviti 
zakonitostim trga. V prvi vrsti 
kmetijsko svetovalno službo. 
Konkurenca vodi k večji 
učinkovitosti!

Agencija za kmetijske trge 
in razvoj podeželja mora 
postati pri svojem delu učin-
kovitejša.

Izplačevanje kmetijskih 
subvencij mora potekati 
tekoče in transparentno s 
težnjo, da se neposredna 
plačila pomaknejo na začetek 
leta.

Prizadevamo si za poeno-
stavitev in prilagoditev razpi-
sov na področju kmetijstva, 
ter za vsestransko obvešča-
nje kmetov.

Podpiramo razvoj in ohra-
nitev družinskih kmetij, kme-
tovanje na območjih s težjimi 
pridelovalnimi razmerami ter 
razvoj dopolnilnih dejavnosti, 

tnih stroškov, ki nastajajo na 
težjih pogojih pridelave.

Območja z omejenimi 
možnostmi za kmetijsko de-
javnost v Sloveniji pokrivajo 
okoli 85 odstotkov ozemlja 
države.

V celoti so se dohodnine 
oprostila prejeta plačila 
za dolgoročna vlaganja v 
osnovno kmetijsko in osnov-
no gozdarsko dejavnost – 
investicijske podpore.

Iz obdavčitve so se izklju-
čili dohodki, prejeti v zvezi z 
naravnimi nesrečami, kot sta 
denarna pomoč za primer 
naravne in druge nesreče, in 
izplačila na podlagi zavarovanj 
za škodo.

Zavezanci kmečkega go-
spodinjstva, ki imajo skupni 
katastrski dohodek - KD nižji 
od 200 €, so oproščeni plačila 
tega dela dohodnine. 

Čebelarji z do 40 panji 
čebeljih družin so bili izvzeti iz 
obdavčitve.

Doseženo je bilo tudi da 
so neposredna plačila EKO1 
v deležu (27%) izvzeta iz 
obdavčitve, kar pokriva 
stroške, ki jih zahteva nav-
zkrižna skladnost oz. okoljski 
standardi pri EKO-0 plačilih. 
To so namreč plačila ki po-
menijo razliko med tržno in 
proizvodno ceno kmetijskih 
proizvodov in jih plačujejo vsi 
davkoplačevalci. 

Žal pa v tem mandatu ni bil 
sprejet Zakon o ugotavljanju 
katastrskega dohodka (KD).

Zakon bo na novo opredelil 
izračun KD, ki bo služil za 
izračun dohodka po posame-
zni kmetijski panogi in bo vse 
skupaj poenostavil. Seveda 
bo še naprej ostala razlika po 
kulturah in posameznih re-
gijah. Za izračun KD gozdnih 
zemljišč se bo upoštevala 
ocena povprečne lesne za-
loge, pogoji spravila, sestava 
drevesnih vrst itd. 

podjetništva in zadružništva, 
ki bo kmetu prineslo razvoj.

Zaščititi moramo pravico 
kmetov do nemotenega dela 
na lastni zemlji. Kmetijsko 
zemljo moramo zaščititi pred 
načrtnim nakupovanjem za 
preprodajo in pozidavo. Pri 
nakupu kmetijskih zemljišč je 
potrebno še naprej uveljavlja-
ti predkupno pravico kmetov 
in ustvariti za to potrebne 
finančne mehanizme.

Prav tako je potrebno čim-
prej spremeniti krivični zakon 
o lovstvu in gozdovih, ki ga 
NSi ne podpira, podpiramo 
pa iniciativo lastnikov gozdov, 
ki je zakon poslala v presojo 
Ustavnemu sodišču. Zakon 
je namreč zaščitil le lovce, 
kmetom odvzel možnost 
dodatnega vira prihodka in 
posegel v njihovo pravico, da 
so gospodarji na svoji zemlji!

Pri spremembi Zakona 
o dohodnini smo bili 
posebej pozorni na 
kmete 

Zelo pomembno je, da so 
se povečala sredstva za zgo-
dnje upokojevanje kmetov in 
da se je letna renta iz ukrepa 
zgodnjega upokojevanje 
kmetov po novem Zakonu 
o dohodnini opredelila kot 
pokojnina in ne kot je bila 
prej, ko so jo morali kmetje 
prikazati kot druge dohodke 
in je bilo potrebno plačevati 
akontacijo po dohodninski 
stopnji 25% od letne rente.

V isti spremembi zakona 
se je akontacija dohodnine 
znižala s 16 % na 10 % od 
davčne osnove. Prav tako pa 
so se povečala sredstva za 
mlade kmete, ko ti postanejo 
prevzemniki kmetij.

Iz sistema obdavčitve so 
bila izvzeta plačila za območja 
z omejenimi možnostmi za 
kmetijsko dejavnost (OMD), ki 
se smatrajo kot kritje doda-

Zaradi nesprejetja tega 
zakona je bilo tudi nekaj 
nesporazumov pri obdavčitvi 
subvencij. Pri nas namreč 
ostaja neurejeno vprašanje 
najemnih odnosov, kar pome-
ni, da lastniki dajo kmetijska 
zemljišča v najem in tega for-
malno pravno ne uredijo, da 
bi se vedelo kdo je dejanski 
prejemnik subvencije. Zakon 
je potrebno čimprej sprejeti!

Nadaljevali 
bomo s 
prizadevanji 
za dokončno 
odpravo obve
znega članstva 
v KGZS. 

Podpiramo 
iniciativo 
lastnikov 
gozdov, ki 
je Zakon o 
lovstvu in 
gozdovih 
poslala v 
presojo 
ustavnemu 
sodišču.

»Žal se je zaradi na-
pačne politike v pre-
teklosti in odločitev, 
ki pogosto koristijo 
le ozkim interesnim 
skupinam, kmetijstvo 
znašlo v težki situaciji, 
ki jo na svoji koži čuti-
jo predvsem srednje 
velike in manjše 
kmetije.« 

Vladimir Pori,  
predsednik kmečkega 
društva Nova Slovenija

Kmet mora biti sam svoj gospodar!
Kmetje in celotno kmetijstvo si zaradi svoje strateške vloge pri oskrbi hrano 
zaslužijo naklonjeno obravnavo v javnosti, spoštljivost  in utrjevanje ugleda. 
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Na televizijskih 
soočenjih dajete vtis, 
da se počutite rahlo 
nelagodno, čeprav ste 
– kot dokazujejo tudi 
prejete nagrade – velik 
finančni strokovnjak.

Pogosto me na teh »do-
godkih« kar zmrazi, ko vidim, 
kako nekateri gospodje z 
nasmeškom na ustnicah ne-
koliko prirejajo resnico ali pa 
ljudem celo odkrito lažejo. 
Mislim, da imajo prav tisti, ki 
menijo, da bi morali tovrstne 
oddaje seliti v razvedrilni 
program. Mnogi trdijo, da 
je politika šov in na takšnih 
soočenjih se ta teza potrju-
je. Obstaja samo ena težava. 
Ena stvar je pihanje na dušo 
volivcev, ko gorijo kamere, 
druga pa trdo delo, ki ga je 
potrebno opraviti, ko kame-
re ugasnejo. In od tistega 
dela je odvisno, kako bomo 
živeli jutri, ne od besed! 
Koga pokličete, ko pokrivate 
streho? Krovca ali nekoga, 
ki vam zna dobro razložiti, 
kako se pokriva strehe? Tudi 
jaz lahko volivcem obljubim 
Indijo Koromandijo …

 … ali pa morda 
vsakemu upokojencu 
1000 € pokojnine?

Tudi to. Pa tega nikoli 
ne bom storil! Kot finančni 
minister se še kako zavedam, 
kakšen trud bo potreben, 
da bomo obdržali trdno 
pokojninsko blagajno. Seveda 
jo lahko odpremo, damo 
vsakomur kolikor potrebuje. 
Kako dolgo bo pa to trajalo? 
Kaj pa potem?

Upokojenci si zaslužijo 
dostojno življenje. Hudo je, 
da mora nekdo preživeti s 
300 € na mesec! Vse mo-
ramo storiti za to, da tem 
ljudem pomagamo. Vendar 
z nerealnimi obljubami ne 
bomo prišli nikamor!  

dr. Andrej Bajuk: 
»Ljudje bodo lahko lepo živeli, če bodo 
politiki dobro delali, ne le lepo govorili!«

Dr. Andrej Bajuk se je rodil v Sloveniji, od koder je njegova družina po 2. svetovni vojni emigrirala 
najprej v Avstrijo in nato v Argentino. Iz ekonomskih znanosti je doktoriral na univerzi Berkeley v 
Združenih državah Amerike, kjer je od leta 1975 tudi delal - najprej pri Svetovni banki, nato pa še pri 
Medameriški razvojni banki (IDB) v Washingtonu. Pred vrnitvijo v Slovenijo je šest let vodil predstavništvo 
te banke za Evropo in Izrael v Parizu. Od leta 2004 je slovenski finančni minister, za svoje delo na tem 
področju pa je v tem času prejel dve ugledni nagradi - konec 2005 ga je revija The Banker razglasila za 
evropskega finančnega ministra leta, bruseljski tednik European Voice pa mu je leta 2006 podelil naslov 
Evropejec leta za dosežek leta. Z ženo Katarino, s katero imata tri otroke in pet vnukov, ki se jim bo 
predvidoma novembra pridružil še šesti, bosta letos praznovala štirideseto obletnico poroke. 
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Upokojenci zaradi načina 
usklajevanja pokojnin, ki 
smo ga uvedli, dobijo me-
sečno z varstvenim dodat-
kom približno 40 € več. To 
je konkretno delo. Moramo 
se zavedati, da je potreb-
no približno enako dobro 
poskrbeti za vse generacije. 
Pretirano izčrpavanje ene 
na račun druge ni pošteno.

Za koliko je Slovenija 
danes bolj revna kot 
pred štirimi leti?

Pravzaprav podatki kažejo, 
da smo po uspešnosti obvla-
dovanja revščine na tretjem 
mestu znotraj EU. Toda 
življenje ni statistika in zave-
dam se, da 233.000 ljudem, 
ki živijo pod pragom revšči-
ne ta podatek ne pomeni 
ničesar. Toda stalno zganja-
nje panike, kako zelo revni 
smo, kar počne opozicija in 
je pri tem celo uspešna, pa 
tudi ne bo rešilo ničesar. Bolj 
pomemben je odgovor, kaj 
bomo glede tega storili. 

Kaj boste torej storili?
Na tem se že dela. Glejte, 

beležimo rekordno nizko 
brezposelnost, vendar je te-
žava v tem, da je mnogo lju-
di zaposlenih v podjetjih, ki 
životarijo na robu propada, 
izplačujejo minimalne plače 
ali pa še teh ne vsak mesec. 
Pomembno je torej, da 
nadaljujemo z ustvarjanjem 
dobrih pogojev za gospo-
darstvo – za konkurenčna 
in uspešna podjetja, ki bodo 
delavcem lahko plačevala 
evropsko primerljive plače. 
Tukaj je odgovor nadalj-
nja davčna razbremenitev 
podjetij, vlaganje v raziskave 
in razvoj …

Inflacija se med tem 
spreminja v deflacijo. 
Ste s tem zadovoljni?

Deflacija je posledica 
umirjanja cen nafte na 
svetovnih trgih. Kvečjemu 
pomeni, da smo imeli prav, 
ko smo opozarjali na to, 
kako zelo velik vpliv imajo 
goriva na našo inflacijo – v 
drugih državah EU, kjer to 
ni značilnost, se namreč 
inflacija umirja počasneje. S 
tem pa se ni spremenila naša 
odvisnost od uvoza hrane ali 
zmanjšala poraba goriva! V 
NSi zato podpiramo ukrepe, 
ki bi nas vsaj malo ščitili na 
dolgi rok. Zdravo konkurenco 
med trgovci, vlaganja v javni 
pro met, alternativne vire, ki 
varujejo okolje in nadome-
ščajo porabo dragih fosilnih 
goriv, podpiramo sloven-
skega kmeta, ki se mu mora 
pridelava zdrave in ekološko 
pridelane hrane izplačati …

V programu stranke 
močno poudarjate 
Slovenijo kot podjetno, 
varno in deželo 
vrednot?

Res je, vendar gre tukaj 
bolj kot za tri samostojne 
poudarke za koncept države, 
ki na prvo mesto postavlja 
spoštovanje človekovega do-
stojanstva – torej zmožnost, 
da vsakdo v polnosti razvije 
svoje potenciale in svojo 
osebnost. Podjetnost omo-
goča varnost, vrednote pa 
postavljajo okvirje, znotraj 
katerih gradimo. 

V Novi Sloveniji verjamemo 
v socialno državo, vendar ne 
takšno, ki rešitev problemov 
vidi zgolj v minimalni denarni 
podpori. Ni cilj, da vsi živijo 
»malo nad« pragom revščine, 
ker bo potem statistika lepša. 

Mi verjamemo v podjet-
nost in sposobnost naših 
ljudi, zato jim moramo preko 
ustvarjanja primernega 
okolja omogočiti, da uresni-
čijo sebe in svoje ideje. V 

takšnem okolju bo večina 
državljanov lahko sama 
poskrbela za svojo socialno 
varnost, država pa bo lahko 
lažje in bolje poskrbela za 
tiste, ki tega ne bodo mogli. 

V programu stranke, 
ki ste ga pred kratkim 
predstavili, močno 
poudarjate vrednote. 

Krščanske vrednote kot 
je nedotakljivost človeške-
ga življenja od spočetja do 
naravne smrti, pravica do 
enakih začetnih možnosti in 
skladnega razvoja potencia-
lov posamezne osebe ter 
moralne in socialne vredno te 
kot so medosebna in druž-
bena pravičnost, osebna 
svo boda in odgovornost in 
solidarnost s sočlovekom, so 
temelj našega splošnega pro-
grama in delovanja. Stranka 
iz njih izhaja in deluje v skladu 
z njimi, zato imajo osrednje 
mesto tudi v našem volilnem 
programu. Na prvo mesto 
med vsemi pa postavljamo 
družino.

Kakšno mesto zasedajo 
vrednote po vašem 
mnenju v naši družbi 
sedaj?

Ko človek opazuje neka-
tere dogodke v naši družbi, 
verjamem, da upravičeno 
dobi občutek, da smo v boju 
za napredek izgubili kompas 
glede temeljnih družbenih 
vrednot. Zaskrbljujoči so 
podatki, ki jih v svojem doku-
mentu navaja tudi Slovenska 
škofovska konferenca, da 
letno 500 ljudi obupa nad 
življenjem, kar nas uvršča 
na tragično 5 mesto po 
številu samomorov na svetu, 
da imamo preko 170.000 
alkoholikov, da nas statistike 
uvrščajo na zadnje mesto po 
številu sklenjenih zakonskih 
zvez v EU, zaskrbljujoč je tudi 

Ena stvar je pi
hanje na dušo 
volivcev, ko 
gorijo kamere, 
druga pa trdo 
delo, ki ga je 
potrebno opra
viti, ko kamere 
ugasnejo. In 
od tistega dela 
je odvisno, 
kako bomo 
živeli jutri, ne 
od besed! 

Nikoli nismo in 
nikoli ne bomo 
vstopali v neke 
čudne koalicije 
in pozabili 
svoje vrednote 
samo za to, da 
bi bili v vladi. Z 
glasovi ljudi se 
ne trguje! 

Toda stalno 
zganjanje 
panike, kako 
zelo revni smo, 
kar počne 
opozicija in je 
pri tem celo 
uspešna, pa 
tudi ne bo reši
lo ničesar. Bolj 
pomemben je 
odgovor, kaj 
bomo glede 
tega storili. 

podatek, da je bilo med leto-
ma 1981 in 2004 opravljenih 
312.000 splavov!

Podatki, ki jih 
navajate, sicer res niso 
razveseljivi, vendar –  
kakšno vlogo pri 
reševanju teh težav 
pa sploh lahko odigra 
politika?

Veliko! Večji, kot imamo 
vpliv, bolj lahko v zakonodajo 
in pravila skupnega življenja 
nasploh, uvajamo krščanske 
vrednote, ki sem jih naštel 
na začetku in v katere v Novi 
Sloveniji resnično verjame-
mo. Tudi osebnega zgleda 
politikov ne gre zanemariti. 
Moram pa povedati, da sem 
vesel, ko opažam, da te 
vrednote znova dobivajo ve-
dno večji pomen v Sloveniji, 
predvsem med mladimi. To 
nam daje optimizem.

V čem se Nova Slovenija 
razlikuje od drugih 
strank na desnem 
političnem polu?

Veste, kot volilec, sem 
vedno želel vedeti, kaj bo 
nekdo, ki mu bom zaupal svoj 
glas, s tem mojim zaupanjem  
naredil. Lahko vam povem, 
kako je s tem pri Novi 
Sloveniji. Pred leti je bilo 
naše geslo ‘beseda velja’. Mi 
smo to, kar vidite. Krščanska 
ljudska stranka, ki trdno stoji 
za svojimi stališči. Nikoli nismo 
in nikoli ne bomo vstopali v 
neke čudne koalicije in poza-
bili svoje vrednote samo za 
to, da bi bili v vladi. Z glasovi 
ljudi se ne trguje! Če volivci 
ocenjujete, da je splošno sta-
nje v tej državi dobro, nam 
zaupajte svoj glas, kajti Nsi 
je k Sloveniji, ki je pred vami 
danes, odločilno pripomogla. 
Brez nas ponovne desnosre-
dinske vlade ne bo!
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Po drugi strani, pa po vsej Evropi 
naraščajo cene in ljudje se upravičeno 
bojijo, da bo količina zdravja v priho-
dnosti sorazmerna s količino denarja 
v denarnici posameznika. Poleg tega 
so razlike med dostopnostjo zdra-
vstvenih storitev v Evropi zelo velike. 
V nekaterih državah za isto obliko 
raka umre do 60% več bolnikov kot 
npr. na Finskem. 

Vprašanje zdravja je sicer vklju-
čeno v Lizbonsko strategijo, vendar 
na vprašljiv način. Če bo polovica 
Evropejcev v bolnišnici, ne bo gospo-
darskega napredka, ne glede na to s 
katerega zornega kota gledate.

Nujno je okrepiti preventivno 
zdravstveno dejavnost

Štirideset odstotkov izdatkov iz 
zdravstvene blagajne se porabi za 
zdravljenje bolezni, ki so posledica ne-
zdravega življenjskega sloga, torej za 
zdravljenje bolezni, ki so posledica ka-
jenja, nezdravega prehranjevanja, po-
manjkanja gibanja in pretiranega pitja 
alkoholnih pijač. Vse, ki živijo zdravo, 
bi bilo potrebno z bonusi, vključenimi 
v pakete zdravstvenega zavarovanja, 
nagraditi in tako k zdravemu načinu 
življenja vzpodbuditi še druge.

V preventivo bi se morala vključiti 
poleg zdravstvenega tudi druga 
ministrstva, saj je zdravstvena 
blagajna namenjena zdravljenju, pri 
velikem številu bolnikov pa je na škodi 
predvsem gospodarstvo, zato bi pri 

poudarjanju pomena zdravja in nje-
govega varovanja, moralo sodelovati 
tudi to ministrstvo.

Zdravstvena oskrba mora biti 
hitra, kvalitetna in dostopna 
vsem

Sodoben koncept zdravstvenega 
varstva postavlja v ospredje zdravje 
in izpodriva bolezen kot izhodišče. 
Zato poudarjamo skrb posameznika 
za lastno zdravje in bonitetno nagra-
jevanje pri obveznih prispevkih.

V Novi Sloveniji se zavzemamo za 
ohranitev srednjeevropskega »kor-
porativističnega« modela zagota-
vljanja socialne varnosti v zdravstvu. 
Obvezno zdravstveno zavarovanje je 
srednjeevropski zgodovinski dosežek, 
ki ga ne smemo odpravljati. V naši 
družbi obstaja konsenz, da mora 
država zagotoviti dostop do zdravstva 
vsem državljanom pod enakimi pogoji. 
To načelo mora ostati tudi v prihodnje. 

Socialno šibki zavarovanci morajo 
biti v celoti vključeni v storitve obve-
znega zdravstvenega zavarovanja, 
brez doplačil dopolnilnega zavarovanja.

V Zakonu o zdravstveni dejavnosti 
je treba urediti organizacijo javne 
zdravstvene službe in določiti javno 
zdravstveno mrežo na območju drža-
ve tako, da bo zagotovljena ustrezna 
vodoravna in navpična povezanost za 
zagotavljanje kakovostne, gospo-
darne in pravočasne(!) oskrbe vsem 
bolnikom na območju vse države.

Zakonske pogoje, pod katerimi bo 
v prihodnje mogoče izdajati koncesije 
za zasebno delo, bo treba določiti 
tako, da zaradi njih ne bi prihajalo do 
poslabšanja učinkovitosti delovanja 
javnega zdravstva; pri tem mora javna 
zdravstvena mreža zagotavljati ena-
komerno dostopnost do zdravstvenih 
storitev vsem prebivalcem v državi.

Potrebujemo enoten zdravstveni 
informacijski sistem, ki bi ugodno vpli-
val na krajšanje čakalnih dob. 

Kako živimo?
Ivan, upokojenec
Trenutno stanje v Sloveniji je veliko boljše 
kot je bilo pred štirimi leti. V tem času smo 
postali člani EU, poleg tega pa smo tudi spre-
jeli evro. Problematična je sicer inflacija, a se 
mi zdi, da za tako stanje ne moremo kriviti 
sedanje vlade.

Janez, upokojenec
Stanje je danes veliko boljše kot v preteklosti, 
v mojih mladih letih. Včasih si si s pokojnino 
lahko veliko manj privoščil kot dandanes. V 
moji mladosti torej eno kolo, če je bilo vse po 
sreči, danes bi si morda lahko privoščil tri ko-
lesa (smeh). K resnim stvarem …kot problem 
bi izpostavil zdravsto, v skandinavskih deželah 
zdravnik izgubi pacienta, če le-ta nanj čaka 10 
min, pri nas pa je normalno, da v čakalnicah 
posedaš najmanj eno uro, pri nas se pacienti 
borijo za zdravnike, v prej omenjenih državah 
pa je ravno obratno – zdravniki se »tepejo« 
za paciente.

Majda, zaposlena
Trenutno stanje v Sloveniji se mi ne zdi tako 
slabo, v primerjavi s prejšnjo vlado se mi zdi, 
da je sedanja naredila več. Kot problematično 
področje, ki bi ga bilo potrebno izboljšati v 
prihodnosti, pa bi izpostavila zdravstvo. Sama 
sem upokojenka, zato se mi zdi pomembno 
tudi reševanje upokojenske problematike. 

Sirik, študent
S trenutnim stanjem nisem zadovoljen, kot 
največji problem bi izpostavil nizke plače in 
mislim, da je to področje, kateremu bi morala 
politika v prihodnosti posvečati največ pozor-
nosti. Sicer pa bi bilo potrebno več pozor-
nosti nameniti preživljanju prostega časa 
mladih. Poskrbeti za prostore, v katerih bi se 
lahko zadrževali, ne pa da se lahko družimo 
zgolj v lokalih in diskotekah.

Maja, zaposlena
S stanjem v državi sem kar zadovoljna in za 
prihodnost si predvsem želim, da se ne bi 
poslabšalo. Kot problematično področje pa 
bi poudarila zdravstvo, s katerim se na svoji 
poklicni poti ukvarjam tudi sama in tako 
dobro poznam razmere. Iz tega razloga me 
trenutno stanje nekoliko skrbi. Omenila bi 
še potrebo po izboljšanju sociale ter skrb za 
upokojence. 

Zdravju bo potrebno  
nameniti večjo pozornost
Zdravje bo v prihodnosti vsekakor ena od glavnih politič-
nih tem, saj je statistika po vsej Evropi zaskrbljujoča. Vsak 
tretji ima raka, vsak četrti za to boleznijo tudi umre, da o 
kardiovaskularnih boleznih sploh ne govorimo.

Lojze Peterle je eden 
glavnih pobudnikov ustano-
vitve delovne skupine MAC 
v Evropskem parlamentu 
– Mep’s against cancer, ki 
se ukvarja z naraščajočim 
problemom raka v Evropi. 
Pravi, da mu je to področje 
kot nekomu, ki ima z rakom 
osebno izkušnjo, še toliko 
bliže.
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Govorimo seveda o načinu 
usklajevanja pokojnin. Vlada, 
v kateri ministrstva, ki se 
ukvarjajo s problematiko 
upokojencev vodita mini-
strica Marjeta Cotman in 
minister Bajuk – oba NSi - je 
med svojimi prvimi ukrepi na 
področju pokojnin spre-
menila pokojninski zakon v 
korist upokojencem tako, 
da se pokojnine usklajujejo z 
rastjo plač. Tako se pokojni-
ne od leta 2005 usklajujejo 
ugodneje.

V praksi to pomeni, da 
upokojenec Janez, ki je leta 
2004 prejel 695,64 € pokoj-
nine, danes dobi 818,48 €, 
če zakonodajnih sprememb 
ne bi bilo, pa bi dobil samo 
779,93 €. Drugače se določa 
tudi višina varstvenega do-
datka. Pokojnine z varstve-
nim dodatkom so se samo v 
letošnjem februarju povišale 
za skoraj 9 %.

Odpravljen je bil tudi pre-
moženjski cenzus za pridobi-

kom na voljo domovi v vseh 
upravnih enotah. 

Pravkar je v teku razpis 
še za 750 mest, namenjenih 
Ljubljani in Mariboru, kjer so 
čakalne vrste najdaljše. Mini-
strstvo pa naložbe usmerja 
tudi v obnovo že stoječih do-
mov. Trenutno poteka obnova 
Hrastovca in doma v Sloven-
skih Konjicah. Letos pa je bila 
dokončana prenova prostorov 
na Vrhniki in v Postojni.

Staranje prebivalstva 
bo podobno kot v mnogih 
drugih državah povzroči-
lo socialne, ekonomske in 
geopolitične spremembe, saj 
zaradi vpliva na starostno 
strukturo družbe posledično 
vpliva tudi na gospodarsko 
rast, javne finance in sistem 
socialne zaščite.

Močno se povečuje delež 
starejšega prebivalstva, sta-
rega 65 let in več, glede na 
prebivalstvo v delovni dobi 
(staro med 15 in 64 let).

Osnovni razlog za sta-
ranje prebivalstva je nizka 
rodnost, ki je v Sloveniji pod 
tisto stopnjo, ki omogoča 
obnavljanje prebivalstva na 
isti ravni, čeprav nas izredno 
veseli podatek, da se je v 
Sloveniji v letu 2006 rodilo 
največ otrok v zadnjem 
desetletju. 

Slovenija je kot odgovor 
na staranje prebivalstva in 
evropske zahteve po skrbi 
za novo solidarnost med 
generacijami sprejela Stra-
tegijo varstva starejših do 
leta 2010. 

Ker se poleg naraščanja 
deleža starejšega prebival-
stva večajo tudi ohranjene 
telesne in umske zmožnosti 
starejših ljudi, starejše pre-
bivalstvo potrebuje poseb-
no skrb na vseh področjih 
družbenega življenja.

tev pravice do dela vdovske 
pokojnine in povečan letni 
dodatek (t. i. regres). Ta se je 
v mandatu te vlade povišal 
za 34 % in 23 % (višji, nižji). 

Podeljenih več kot 3000 
koncesij za domove 
starejših

 Glede na rast potreb po 
institucionalnem varstvu 
starejših je bilo veliko stor-
jenega tudi pri širitvi mreže 
institucionalnega varstva. 
V tem mandatu je bilo na 
podlagi koncesij, javno-za-
sebnega partnerstva ali na 
podlagi obnove že obstoje-
čih zmogljivosti pridobljenih 
novih 3000 mest. 

Z realizacijo teh mest 
bomo dosegli cilj 5-odstotne 
vključitve starejših v insti-
tucionalno varstvo, kot ga 
določa omenjena resolucija. 
Hkrati pa nam bo uspelo 
zagotoviti pokritost v celotni 
državi, tako da bodo do 
konca leta 2009 uporabni-

Zavzemamo se za 
aktivno starost

V Novi Sloveniji se zavze-
mamo za aktivno starost. 
Življenjska doba se daljša – v 
državah EU se je pričakovana 
življenjska doba ob rojstvu 
med letom 1960 in 2000 
povečala za osem let. Od leta 
2004 do leta 2050 pa bi se 
povečala vsaj še za od pet 
do šest let. 

Edina potreba starej-
šega prebivalstva ni zgolj 
socialno primerna in vzdržna 
pokojnina, ampak se potrebe 
širijo na skoraj vsa področja 
družbenega življenja, tudi v 
okvir vključevanja v proces 
dela in zaposlovanja, storitev 
in programov socialnega 
varstva, na področje pre-
ventivne krepitve zdravstva, 
zdravljenja in v okvir sta-
bilnega sistema zdravstve-
nega zavarovanja, v okvir 
medgeneracijskega sožitja in 
solidarnosti. 

Bivanjska problematika 
spada med večje težave 
starejših. Selitev iz lastnega 
doma v ustrezno institucijo, 
menjava življenjskega okolja, 
predstavlja za starostnika 
stresno situacijo.

Zavzemamo se za raz-
širitev ponudbe oskrbe 
na domu, ki bi starejšim 
omogočila čim daljše bivanje 
v lastnem domu. V ta na-
men se bomo zavzemali za 
ustanovitev enotne mreže 
prostovoljcev po vsej državi.

Cilji:
•�Stabilna�pokojninska�

blagajna
•�Aktivna�starost
•�Omogočiti�starejšim,�

da starost preživijo v 
domačem okolju

Zaradi 
spremembe 
v načinu 
usklajevanja 
pokojnin, ki jo 
je ob začetku 
mandata uve
dla ta vlada, 
upokojenec 
Janez, ki je 
leta 2004 
prejel 695,64 € 
pokojnine, 
danes dobi 
818,48 €. Če 
zakonodajnih 
sprememb ne 
bi bilo, pa bi 
dobil samo 
779,93 €. 

Zavzemamo se 
za razširitev 
ponudbe 
oskrbe na 
domu, ki bi 
starejšim 
omogočila čim 
daljše bivanje 
v lastnem 
domu. 

Skrb za starejše se ne konča pri pokojninah
V volilnem času mnogi zavajajo javnost o tem, kaj vse so v tem mandatu postorili za upokojence. Še po-
sebej moteče je, ko takšne izjave prihajajo s strani strank, ki so sodelovale tudi v koaliciji Ropove vlade, 
ki je upokojencem sredstva raje jemala kot dala! 
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Sredstva za družine 
so se v tem mandatu 
povečala za 70%

V tem mandatu so se pro-
računska sredstva, name-
njena za podporo družinam, 
občutno povečala. 

Uvedli smo davčne 
olajšave za družine
•�Povečale�so�se�davčne�

olajšave za tretjega in 

Dodatek za družino s 
tremi otroki je v letu 2007 
znašal 350,73 €, za družino 
s štirimi ali več otroki pa 
427,72 €.

Eden od staršev, ki zapu-
sti trg dela zaradi nege ali 
varstva štirih ali več otrok, 
ima pravico do plačila 
prispevkov za socialno var-
nost od minimalne plače 
do desetega leta starosti 
najmlajšega otroka.

Če se eden od staršev 
odloči ostati doma ali začne 
delati samo štiri ure zaradi 
nege otroka s hudo motnjo 
v telesnem ali blago ali hudo 
motnjo v duševnem razvoju, 
je upravičen do nadomestila 
za izgubljeni dohodek.

Očetovski  dopust je 
podaljšan na 90 dni

Očetovski dopust je bil 
1. 1. 2005 podaljšan s 45 na 

nadaljnje otroke,
•�za�otroke,�ki�so�v�skladu�

s predpisi o družbenem 
varstvu duševno in telesno 
prizadetih oseb za delo ne-
zmožni, se priznava pove-
čana dohodninska olajšava 
tudi po 18. letu (že tudi pri 
odmeri dohodnine za leto 
2005 in za leto 2006),

•�družinska�pokojnina�in�
dohodki za delo prek 
študentskega servisa se ne 
upoštevajo več pri preso-
janju statusa vzdrževanega 
otroka.

Povišali smo dodatek za 
velike družine

Dodatek za veliko druži-
no se izplača v enkratnem 
znesku, namenjen pa je dru-
žinam s tremi ali več otroki, 
ki imajo status učenca, 
dijaka, vajenca ali študenta 
na dodiplomskem študiju.

90 dni. Uvedli smo denarno 
podporo za čas odsotnosti z 
delovnega mesta, ko kateri 
od staršev skrbi za otroka. 
Ta čas se prizna za pokoj-
nino.

Družinsko in poklicno 
življenje z roko v roki

Skupaj z nevladnimi orga-
nizacijami razvijamo projekt 
Družini prijazno podjetje, ki 
omogoča lažje usklajevanje 
družinskega in poklicnega 
življenja.

Veselimo se življenja!
Veseli nas pozitivno sta-

lišče do novega življenja, ki 
se kaže tudi v statistikah o 
naraščanju rojstev. Medtem 
ko se je leta 2004 rodilo 
17.961 otrok, se jih je leta 
2007 rodilo 19.850. Upamo 
na nadaljevanje tega trenda.

Posebej pa 
se bomo 
zavzemali za 
stanovanjsko 
politiko, ki bo 
mladim čim
prej omogočila 
rešitev prvega 
stanovanjske
ga problema, 
ki pogosto 
predstavlja 
oviro v načrto
vanju družine.

Za Slovenijo, ki se veseli življenja
Med najpomembnejšimi vrednotami izpostavljamo družino. Družina, ki je imela 
vse do 20. stoletja »tipično obliko«, se danes spreminja. Ob manjšem številu po-
rok, narašča število ločitev. Rodnost je še vedno občutno nižja kot pred leti. Za 
statistikami se skrivajo neizpolnjeni življenjski cilji in stiske posameznikov. 

Težave na tem 
področju presegajo 
osebno odgovornost 
in terjajo odgovore 
na vprašanje, kateri 
pravni, gospodarski 
in socialni vidiki naše 
države pripomorejo 
k neodločanju za 
družino. 

Skrb za družine je 
bila ena od naših glav-
nih prioritet v tem 
mandatu! Zavzemamo 
se za nadaljevanje 
aktivne družinske 
politike, ki bo še izbolj-
šala pogoje družin – 
staršev in otrok – ter 
dosledno izvajanje v 
tem mandatu spre-
jetih družini prijaznih 
ukrepov, predvsem 
na področju zaposlo-
vanja ter usklajevanja 
poklicnega dela in 
starševstva. Posebej 
pa se bomo zavze-
mali za stanovanjsko 
politiko, ki bo mladim 
čimprej omogočila 
rešitev prvega stano-
vanjskega problema, 
ki pogosto predstavlja 
oviro v načrtovanju 
družine.

Marjeta Cotman, 
ministrica

12 | Družina



Da je za sedanje zelo hitro 
globalno segrevanje našega 
planeta odgovoren predvsem 
človek z industrializacijo 
in posledično velikanskim 
povečanjem rabe energije – 
fosilnih goriv, je prepričana 
velika večina znanstvenikov.

Strokovnjaki in politiki so 
končno soglasni, da je fosilna 
goriva mogoče nadomestiti 
z obnovljivimi viri. Države EU 
smo ratificirale kjotski proto-
kol, ki v obdobju 2008-2012 
predvideva 8% zmanjšanje 
količine ogljikovega dioksida 
in drugih toplogred nih plinov. 
EU pa tudi želi, da poleg 
zmanjšanja porabe energije, 
fosilne vire v 20% nadomesti-
mo z obnovljivimi.

Žal že zdaj lahko z veli-
ko gotovostjo trdimo, da 
Slovenija zaradi svoje politike 
v preteklih letih ne bo mogla 
izpolniti prevzetih obvezno-
sti do leta 2012 in bo zato 
zelo verjetno kaznovana s 
plačilom penalov oziroma bo 
prisiljena kupovati ener-
getske kupone pri drugih 
državah. Politika ničelne rasti 
energije se je izkazala kot 
zgrešena: količina porabljene 
energije se je povečevala, s 
tem pa tudi uvoz, in drugič, 
zaradi zgrešenih napovedi 
ni bilo zagotovljenih dovolj 
finančnih sredstev za gradnjo 
novih energetskih objektov. 
Katastrofalnih posledic, ki bi v 
Sloveniji nastale ob morebitni 
daljši prekinitvi dobave ener-
gentov, pa si pravzaprav ne 
moremo niti predstavljati. 

Bruto domača poraba pri-
marne energije je leta 2007 
znašala okoli 310 PJ, od tega 
88% iz klasičnih (premog, 
nafta in zemeljski plin) ter 
skromnih 12% iz obnovljivih 

Kot hribovita dežela nismo 
najbolj primerni za izrabo 
vetrne energije, ki zahteva 
predvsem enakomeren in 
stalen veter. 

Izraba sončne energije je 
od izrabe vetrne energije bi-
stveno primernejša, nekoliko 
pa je omejena z zemljepisno 
širino in s tem kotom vpada 
sončnih žarkov. 

Prehod na obnovljive 
vire energije in zmanjšanje 
porabe energije na prebi-
valca je nujno. V Sloveniji ni 
nobenega, še tako majhnega 
prostora, kjer ne bi bilo mo-
goče izrabljati vsaj enega od 
obnovljivih virov energije.

Kako okolje varujejo 
kandidati NSi?  
Tone Kostelec: Uporabljam 
varnostne svetilke in doma 
omejujemo nepotrebno 
razsvetljavo, ločujemo 
odpadke ... V službo se 
vozim z javnim prevozom, 
za varstvo rastlin na vrtu ne 
uporabljamo pesticidov, hiše 
ne ogrevamo več s fosilnim 
gorivom.
Janez Požar: Predvsem 
varčevanje je tisto, kar 

virov. Poraba energije se je 
povečala za okoli 2,5% glede 
na leto prej, s tem pa tudi 
emisije toplogrednih plinov. 
Naša energetska odvisnost 
presega 50%.

Slovenija je revna pri 
klasičnih energetskih 
virih in bogata pri 
obnovljivih

Ob primernem angažiranju 
države, stroke in kapitala je v 
prihodnjih desetih letih mo-
goče iz geotermalnih virov 
zagotoviti 9-18% sedanje 
slovenske porabe. Proizvodna 
cena kWh gotermalne elektri-
ke bi se gibala med 0,03 in 
0,05 € na kWh. Potenciali ge-
otermalne energije presegajo 
sedanjo potrebo po energiji 
za nekaj stoletij.

Kot predalpska država 
imamo razmeroma veliko 
količino padavin, kar nam 
daje zelo velike možnosti za 
izrabo sedanjega vodnega 
potenciala. 

Skupaj s podnebnimi 
danostmi imamo za evropske 
razmere izjemne razmere 
za bujno rast vegetacije in s 
tem tudi za izrabo biomase. 

največ doprinese k zaščiti 
okolja. Pa ne samo z energijo, 
temveč tudi v zmanjšanju 
porabe drugih dobrin, kate-
rih proizvodnja, uporaba, 
in skladiščenje odpadkov 
je energetsko potratno in 
okolju škodljivo. Na žalost je 
zahodni, potrošniški način 
življenja izredno energetsko 
potraten in kot tak na dolgi 
rok nevzdržen. Sam sledim 
sloganu Zmanjšaj – Ponov-
no uporabi – Recikliraj.
Janez Vasle: Torej, če hoče-
mo preživeti kot človeštvo, 
se bo treba spomniti na 
nepopularne pojme kot sta 
varčevanje in skromnost. V 
trgovine bo treba hoditi s 
cekarji in košaricami, peš ali 
s kolesi namesto z avtomo-
bili, v katere trpamo vse 
večje vozičke stvari, ki jih 
največkrat ne potrebujemo.

Žal že zdaj 
lahko z veliko 
gotovostjo 
trdimo, da 
Slovenija 
zaradi svoje 
politike v 
preteklih letih 
ne bo mogla 
izpolniti 
prevzetih 
obveznosti 
do leta 2012 
in bo zato 
zelo verjetno 
kaznovana 
s plačilom 
penalov 
oziroma bo 
prisiljena 
kupovati 
energetske 
kupone 
pri drugih 
državah.

Bomo namesto, da bi varovali okolje,  
EU raje plačevali kazni?
Raziskave so potrdile, da je ogretost Zemlje v zadnjih petdesetih letih nenava-
dna. Večja ogretost polarnih območij je bila pred 125.000 leti. Takrat se je zaradi 
stopljenega snega morska gladina dvignila za okoli pet metrov.

Ena glavnih kr-
ščanskih vrednot 
je varovanje okolja. 
Zanamcem smo dolžni 
pustiti zdrav življenj-
ski prostor, zato smo 
program NSi preželi 
s skrbjo za okolje na 
področju prometa 
(podpiramo izboljša-
nje javnega prevoza, 
vlaganja v železniško 
infrastrukturo in pre-
usmeritev tovornega 
prometa na železnico), 
kmetijstva, gospodar-
stva, kjer zagovarjamo 
posebno podporo 
države inovativnim 
idejam in podjetjem, 
ki varujejo naravno 
okolje, energetike, kjer 
se zavzemamo za večjo 
izrabo obnovljivih virov 
energije …

dr. Peter Kralj 

Okolje | 13   
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Pristopna izjava
Ime:  ________________________________________________________________________________

Priimek:  _____________________________________________________________________________

Naslov: ______________________________________________________________________________

Status:   učenec/dijak   študent   zaposlen   nezaposlen   upokojenec

Izobrazba:  ___________________________________________________________________________

 »Sprejemam statut in program NSi« (dokumenta najdete na www.nsi.si)

Datum in podpis: ______________________________________________________________________

Izpolnjeno pristopno izjavo pošljite na Nova Slovenija, Cankarjeva 11, 1000 Ljubljana
S podpisom dovoljujem uporabo svojih podatkov za potrebe delovanja stranke.

✁

Vsake toliko se v Sloveniji pojavi 
ideja po združevanju, po pre-
nehanju delitve na naše in vaše 
… Žal je prav preteklost tista, ki 
Slovence še kako deli.

Takratnih dogodkov ne more-
mo spremeniti, mnogim, ki zaradi 
njih še vedno trpijo, lahko država 
stoji ob strani tako, da skuša 
popraviti storjeno krivico.

Ministrstvo za pravosodje 
pod vodstvom dr. Lovra Šturma, 
si je v tem mandatu ves čas 
prizadevalo tudi za prednostno 
reševanje postopkov denaciona-
lizacije ter poprave krivic. Delež 
pravnomočno zaključenih dena-
cionalizacijskih zadev ob koncu 
mandata je 97,4% ali 38.604 
zadev od 39.642 vseh denacio-
nalizacijskih zadev.

Komisija za popravo krivic se 
je pred letom 2005 srečevala z 
velikim številom zaostankov pri 
reševanju zahtevkov za popravo 
krivic. Tako je Komisija v obdobju 
od 1997 do 2004 prejela 9.748 
vlog, na leto jih je rešila povpreč-
no 858. V obdobju od 2005 do 
30. 6. 2008 je ministrstvo sektor 
kadrov sko okrepilo ter tako 
pospe šilo delovanje komisije, ki 
je v tem obdobju prejela 10.318 
zahtevkov, rešila jih je 11.828 oz. 
povprečno 4.731 na leto.

Komisija trenutno tekoče rešu-
je zadeve.

V zadnjem štiriletnem obdobju 
je bilo na področju poprave krivic 
pomembno tudi znanstveno 
raziskovalno delo Sektorja za po-
pravo krivic in za narodno spravo.

Ministrstvo je na področju 
poprave krivic pripravilo vsebino 
novele Zakona o popravi krivic, 
novele Zakona o kazenskem 
postopku ter Predlog Zakona o 
povračilu premoženjske škode iz 
časa druge svetovne vojne.

Z novelo zakona o popravi 
krivic je bil odpravljen prekluziv-
ni rok za vlaganje zahtevkov, s 
čimer se potencialnim upravičen-
cem, katerim je zaradi oddalje-
nosti dogodkov oziroma zaradi 

starosti treba posvetiti posebno 
pozornost, omogoča, da lahko 
vlagajo zahtevke po Zakonu o po-
pravi krivic tudi po zakonsko dolo-
čenem roku. V okviru sprememb 
Zakona o kazenskem postopku 
sta bili s področja poprave krivic 
uvedeni dve spremembi. Prva 
predstavlja možnost vložitve zah-
teve za varstvo zakonitosti, dru-
ga pa razširja možnost vložitve 
zahteve za obnovo kazenskega 
postopka po smrti obsojenca v 
primeru pravnomočnih obsodilnih 
kazenskih sodb iz 2. člena Zakona 
o popravi krivic.

V mesecu juliju 2008 je mini-
strstvo pripravilo Predlog zakona 

o povračilu premoženjske vojne 
škode iz časa druge svetovne 
vojne, ki je v medresorskem 
usklajevanju. Sprejeta je bila oce-
na, da je treba zakonsko urediti 
pomembno vprašanje povračila 
premoženjske vojne škode, kar 
zahteva splošni občutek za pra-
vičnost ter za popravo krivic.

Nova Slovenija se bo na tem 
področju trudila še naprej, za 
skladno sobivanje Slovenk in 
Slovencev pa se nam zdi ključ-
nega pomena, da kot družba 
sprejmemo takratne dogodke kot 
del naše preteklosti, prevzame-
mo odgovornost zanje in gremo 
naprej.

Sprejeti moramo preteklost,  
da bi lahko gradili prihodnost
Čeprav se piše leto 2008, mnogi še kako pomnijo dogajanje med in malo po drugi svetovni vojni, ki je 
brez smisla terjalo mnoga življenja, ki se niso spoznali v misli tistega časa.

Jožef Horvat,  
vodja poslanske skupine NSi
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Nagradni sudoku
Nagrade:  
1. nagrada: kolo
2. nagrada: fotoaparat
3. nagrada: mobilni telefon

Rešitve pošljite na:
Nova Slovenija,  
Cankarjeva 11, 1000 Ljubljana,  
naj kasneje do 19. 9. 2008

Blondinka in računalnikar se pogovarjata in računalnikar 
predlaga: 
“Greva se igrati. Jaz te bom nekaj vprašal in če ne boš znala 
odgovoriti mi boš plačala 5 tisočakov. Potem boš ti nekaj 
vprašala mene in jaz ti bom dal dvesto tisočakov.” 
“Prav!” je soglašala blondinka. 
“Katera je prva črka abecede?” je vprašal računalnikar. 
“Ne vem!” je odgovorila blondinka. 
“Daj mi pet tisočakov!” je rekel računalnikar in blondinka mu 
jih je izročila. 
“Zdaj pa ti meni odgovori na vprašanje!” je rekla blondinka. 
“Kaj je to? Ko gre v klanec navzgor ima tri noge, ko gre dol 
pa štiri?” 
Računalnikar začne razmišljati, vklopi internet, srfa po svetu 
med vsemi mogočimi podatki, toda odgovora ne najde. 
“Ne vem!” je končno dejal in blondinki izročil dvesto tisočakov. 
Blondinka je zadovoljno pospravila denar in hotela oditi, ko jo 
je računalnikar ustavil in jo vprašal: 
“In kakšen bi bil pravilni odgovor?” 
“Ne vem!” je rekla blondinka in mu izročila pet tisočakov. 

Drži policaj v roki narobe obrnjeno vazo v katero bi rad vtak-
nil rožo. Pa čudno gleda in reče kolegu: “Tale vaza sploh nima 
luknje!” 
Kolega prime vazo, jo obrne okoli in reče: ”Pa dna tudi ne!” 

Petelin je vse življenje živel na kmetiji. Nekega dne se je 
odločil, da gre v mesto pogledat, kakšno je življenje tam. 
Ogledal si je že vse znamenitosti, na koncu pa gre še tja, 
kjer na veliko piše GRILL. Ustavi se pred žarom, kjer se nad 
žerjavico vrtijo na palice nataknjene kokoši. 20 minut jih 
opazuje potem pa reče: “Kaj je bejbe?! Solarij, a?!”

Cigareta skrajša življenje za 2 minuti. 
Steklenica vina za 4 minute. 
En delovni dan pa  za 8 ur.

Blondinka rešuje izpit. Izpit je sestavljen samo iz trditev, 
pravilno - narobe. Punca vzame iz žepa kovanec in ga začne 
metati. Cifra - prav, grb - narobe. 
V pol ure izpolni vprašalnik in se ozre po razredu... vsi še 
zavzeto odgovarjajo, zato ji je neugodno izpit oddati prva. 
Profesor gleda po predavalnici in kmalu opazi taisto dekle, 
kako divje meče kovanec, zbegano pogleduje po vprašalniku 
in se jezi.  
Stopi do nje in jo vpraša, če je kaj narobe.  
Blondinka: “Pa ne, sem že vse rešila, zdaj pa preverjam rezul-
tate in mi nekaj ne štima!” 

Kolofon
Mesečnik OGLEDALO
Izdajatelj: Nova Slovenija - Krščanska ljudska stranka
Naslov uredništva: NSi, Cankarjeva 11, 1000 Ljubljana,
tel.: +386 (0)1 241 66 58
e-pošta: ogledalo@nsi.si
naklada: 723.219 izvodov
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Moja (Nova) Slovenija ...

Podjetna in uspešna 
Država, ki raste in se razvija v sodobno 

evropsko gospodarstvo, ki je dokončno zaključilo 
s tranzicijo. Predstavlja trdnega partnerja 
Evropske zveze in jasno zagovarja svoje interese 
v povezavah, katerih članica je. Spodbuja 
uspešen razvoj lokalnih skupnosti in z življenjsko 
naravnanimi zahtevami omogoča kvalitetno 
izobraževanje, delo in uresničevanje kreativnih 
zamisli svojih državljanov.

Varna
Država, ki svojim državljanom omogoča 

socialno varnost od rojstva do smrti. Ker 
spoštuje vladavino prava, vzbuja zaupanje 
državljanov v njene institucije. Zaveda se 
pomena varovanja okolja. Skrbi za varnost svojih 
meja in državljanov in je uspešna pri pregonu 
kriminala in ščiti človekove pravice svojih 
prebivalcev ter se s primerno zakonodajo dovolj 
hitro odziva na tehnološke novosti, ki poleg 
veliko pozitivnih učinkov prinašajo tudi tveganja.

Dežela vrednot
Želimo Slovenijo, ki se zaveda, da je družina 

temeljni element njene družbe ter zato vse 
napore usmerja v ukrepe, ki ustvarjajo pogoje, 
v katerih novo življenje predstavlja veselje ter 
omogoča kvalitetno življenje vsem generacijam 
s poudarkom na medgeneracijskem dialogu. 
Državo, ki ob odprtosti za medkulturni dialog 
poudarja ohranjanje naše samobitnosti ter 
uveljavljanje in razvoj slovenskega jezika na vseh 
tradicionalnih in novih področjih, ki jih odpira 
družbeni, duhovni in tehnološki razvoj.

Ker si želimo takšno 
domovino, bomo v Novi 
Sloveniji prihodnja štiri 
leta:

•�Okrepili�prizadevanja,�da�vsakdo�za�svoje�delo�
prejme pošteno plačilo.

•�Ustvarjali�razmere,�v�katerih�bodo�mladi�lažje�
prišli do prvega stanovanja.

•�Podprli�in�predlagali�le�takšno�zdravstveno�
zakonodajo, ki bo vsem pod enakimi pogoji 
zagotavljala dostopno, kakovostno in hitro 
zdravstveno oskrbo.

•�Pomagali�kmetom,�da�za�svoje�delo�dobijo�
pošteno plačilo.

•�Načrtovali�varno�in�aktivno�starost.

•�Zavzemali�se�bomo�za�prožno�varnost�
zaposlitve.

•�Spodbujali�sožitje�med�generacijami.

•�Spodbujali�še�tesnejše�povezave�med�
znanostjo in gospodarstvom.

•�Tudi�v�prihodnje�zahtevali�pregledno�in�
varčno porabo davkoplačevalskega denarja.

•�Nadaljevali�večanje�učinkovitosti�pravosodja.

•�Gojili�kulturo�dialoga�in�podpirali�slovensko� 
umetnostno ustvarjalnost.

Več na www.nsi.si
Povej svoje mnenje na 
misliglasno@nsi.si.


